



Наговицин Вячеслав Владимирович

Президент Республики Бурятия. Родился 2 марта 1956 г., в 1978 г. окончил Томский политехнический институт, в 1992 г. – Академию народного хозяйства при Правительстве РФ; 1978–1986 гг. – инженер-технолог, секретарь комитета ВЛКСМ, заместитель начальника, начальник цеха Томского приборного завода, г. Томск; 1986–1998 гг. – главный инженер, генеральный директор Томского завода измерительной аппаратуры; 1998–2007 гг. – заместитель, первый заместитель главы администрации – председатель Правительства Томской области; 15 июня 2007 г. абсолютным большинством голосов депутатов республиканского парламента (Народного Хурала) В.Наговицин был утвержден в должности Президента Республики Бурятия.



Козловская Оксана Витальевна

Первый заместитель губернатора Томской области.

Родилась 8 декабря 1954 г.

В 1979 г. окончила Томский политехнический институт по специальности "Технология машиностроения, металлорежущие станки и инструменты", в 1994 г. – Академию народного хозяйства при Правительстве Российской Федерации.

Работала мастером, заместителем начальника, начальником экспериментального цеха ГПЗ–5 (1979–1983 гг.), председателем

TPU GRADUATES IN POLITICS

Vyacheslav V. Nagovitsyn

President of the Republic of Buryatia

Born on March 2, 1956. Graduated from Tomsk Polytechnic University in 1978. In 1992, graduated from the RF Academy of National Economy. Occupied the following positions: industrial engineer, secretary of the committee of All-Union Leninist Young Communist League, Deputy Manager, Machine-Shop Manager of Tomsk Instrumental Plant, Tomsk (1978–1986); Chief Engineer, Director General of Tomsk Measurement Instrumentation Plant (1986–1998); Deputy, First Deputy of the Head of the Administration of Tomskaya Oblast (1998–2007). Vyacheslav V. Nagovitsyn was appointed President of the Republic of Buryatia by a majority of vote of Deputies of the Republican Parliament (National Khural) on June 15, 2007.

Oksana V. Kozlovskaya

First Deputy Governor of Tomskaya Oblast.

Born on December 8, 1954.

Graduated from Tomsk Polytechnic University in 1979 (Mechanical Engineering Technology major) and in 1994 from the Academy of National Economy under the RF.

O.V.Kozlovskaya worked as a foreman, Deputy Head, and Deputy of the development shop GPZ-5 (1979–1983 rr.). She occupied the position of chairwoman in Oktyabrski district executive committee, Tomsk, Deputy Production and Economy Director General GPZ-5 (1991–1993); First Deputy Director General of AOOT Roltom (1993–1998); Deputy Head of the Administration – Head of the Territory Department of the Administration of Tomskaya Oblast, Economic Policy and Investments Deputy Head of the Administration (Governor) of Tomskaya Oblast (1999–2007).

Since June 28, 2007, First Deputy Governor of Tomskaya Oblast.

Awarded the Order of Merit for the Country, Class I for the contribution to social and economic development of Tomskaya Oblast. In 2005, was awarded the National Prize of Public Recognition of Russian Women's Achievements Olympia, New Russia Executive Authority Nomination.

Igor N. Shaturny

Deputy Governor for Construction Works, Housing and Public Utilities, Road Construction Works, Civil Defence and Emergency of Tomskaya Oblast.

Born on January 6, 1972 in Tomsk.

In 1993, graduated from Tomsk Polytechnic University, Department of Geology and Oil. In 1996, graduated from Tomsk State University of Architecture and Building (Economy and Management in Building major).

At first worked as an economist and later occupied the position of the Head of Finance Department in OAO Tomskneft.

In 2001, was appointed Deputy Mayor for Economics of Strezhevoi. Since 2002, First Deputy Mayor.

In 2004, Deputy Mayor for Economics of Tomsk.

Appointed the First Deputy Mayor of Tomsk in October, 2006.

Exercised the functions of Mayor of Tomsk (December 19, 2006 - June 26, 2007).

Since June 27, 2007, Deputy Governor for Construction Works, Housing and Public Utilities, Road Construction Works, Civil

Октябрьского райисполкома г. Томска, заместителем генерального директора по производству и экономике ГПЗ-5 (1991–1993 гг.), первым заместителем генерального директора АООТ "Ролтом" (1993–1998 гг.), заместителем главы администрации – начальником Департамента по работе с территориями Администрации Томской области, заместителем главы администрации (губернатора) Томской области по экономической политике и инвестициям (с 1999 по 2007 г.).

С 28 июня 2007 г. – первый заместитель Губернатора Томской области.

За большой вклад в социально-экономическое развитие Томской области награждена медалью ордена "За заслуги перед Отечеством II-й степени". В 2005 г. О.В. Козловской присуждена Национальная премия общественного признания достижений женщин России "Олимпия" в номинации "Исполнительная власть новой России".

Член Совета попечителей ТПУ.



Шатурный Игорь Николаевич

Заместитель губернатора Томской области по строительству, ЖКХ, дорожному комплексу, ГО и ЧС.

Родился 6 января 1972 г. в городе Томске.

В 1993 г. окончил геолого-нефтяной факультет Томского политехнического университета. В 1996 г. получил второе высшее образование в Томском архитектурно-строительном университете по специальности "Экономика и управление в строительстве".

Трудовую биографию начал в ОАО "Томскнефть", где прошел путь от экономиста до начальника финансового отдела.

В 2001 г. назначен заместителем мэра города Стрежевой по экономике, с 2002 г. – первым заместителем мэра.

В 2004 г. занял пост заместителя мэра Томска по экономике.

В октябре 2006 г. назначен на должность первого заместителя мэра Томска.

С 19 декабря 2006 г. по 26 июня 2007 г. исполнял обязанности мэра Томска.

С 27 июня 2007 г. – заместитель губернатора Томской области по строительству, ЖКХ, дорожному комплексу, ГО и ЧС.

Член Правления Ассоциации выпускников ТПУ.



Чубик Петр Савельевич

Заместитель Губернатора Томской области по кадровой политике.

Родился 7 июля 1954 г. в Красноярском крае. В 1976 г. окончил Томский политехнический институт по специальности «Технология и техника разведки месторождений полезных ископаемых». Доктор технических наук, профессор кафедры бурения скважин Томского политехнического университета. Действительный член Международной академии наук высшей школы, Российской академии естественных наук, член-корреспондент Академии естествознания.

Автор 160 научных работ, в том числе, десяти изобретений, монографии, шести брошюр, пяти учебных пособий. Подготовил трёх кандидатов наук.

Отличник разведки недр (1996 г.), Почетный работник высшего профессионального образования РФ (2001 г.). Имеет звание «Международный инженер преподаватель» («International Engineer-ring Educators»). Награжден знаком «Шахтёрская слава» III-й степени.



Точилин Сергей Борисович

Первый заместитель губернатора Томской области.

Родился 15 марта 1955 года.

С 1977 по 2001 г. работал на Сибирском химическом комбинате, где прошел путь от мастера-механика до директора Ремонтно-механического завода.

С декабря 2005 г. – глава Администрации ЗАТО Северск Томской области. С июля 2007 г. – первый заместитель губернатора Томской области.



Короткевич Владимир Михайлович

Депутат Государственной думы ТО.

Генеральный директор ФГУП "Сибирский химический комбинат".

Родился 9 ноября 1949 г. В 1973 г. окончил физико-технический факультет Томского политехнического института. Член-корреспондент Международной академии наук экологии, безопасности человека и природы. Доктор технических наук.

Имеет 42 авторских свидетельства и патента на изобретения, свыше 100 опубликованных работ. Награжден знаком "Изобретатель СССР". Заслуженный химик РФ.

Defence and Emergency of Tomskaya Oblast.

Igor N. Shaturny is married and has two sons. His wife is an English teacher in the International Department of Management of Tomsk State University.

Pyotr S. Chubic

Deputy of Tomsk Oblast State Duma

Deputy Governor for Policy of HR Allocation and Promotion of Tomskaya Oblast. Professor, Department of Oil and Gas Drilling of Tomsk Polytechnic University.

Born on July 7, 1954 in Krasnoyarsk Region. Pyotr S. Chubic graduated Tomsk Polytechnic University in 1976 (Exploratory Technique for Mineral Fields major). Professor, Doctor of Technical Sciences. General Member of the International Academy of Sciences of Higher Educational Institution, the Russian Academy of Natural Sciences, Corresponding Member of the Academy of Natural History.

Occupied the position of the Vice-Rector for Academic Affairs of Tomsk Polytechnic University.

Pyotr S. Chubic is an author and co-author of 160 scientific works, among which there are 10 inventions, monographs, 6 brochures, 5 study books. Scientific advisor (3 Candidates of science).

Was the best student in 1996 when carried out exploratory survey, Honorable Employee of Higher Professional Education of the RF (2001). Bears the Title of International Engineering Educator. Awarded an honorable badge Miner's Glory, Class III (2001).

Sergey B. Tochilin

First Deputy Governor of Tomskaya Oblast

Born on March 15, 1955.

Sergey B. Tochilin graduated from Tomsk Polytechnic University in 1977 (Machinery for Chemical Manufacturing major).

He began to work at Siberian Chemical Combine as a foreman and operator and later was appointed the Director of machinery and repair plant (1977–2001).

In December 2005, the Head of the Administration of ZATO Seversk, Tomskaya Oblast.

Since 2007, First Deputy Governor of Tomskaya Oblast.

Vladimir M. Korotkevich

Deputy of Tomsk Oblast State Duma

Director General of FGUP Siberian Branch of Chemical Enterprises. Born on November 9, 1949. Graduated from TPU, Department of Applied Physics in 1973. Corresponding Member of the International Academy of Ecology, Human and Nature Safety. Doctor of Technical Sciences.

Author of 42 industrial patents and certificates, over 100 published works. Awarded an honorable badge Inventor of the USSR. Meritorious Chemical Engineer of the Russian Federation.

Irina E. Nikulina

Deputy of Tomsk Oblast State Duma

Deputy Rector for Education of Tomsk Polytechnic University.

Born on December 5, 1958. Graduated from TPI (TPU) Department of Mechanical Engineering. Head of TPU Department of Management. Professor, Doctor of Economy.

I.E. Nikulina has 114 publications, among which there are 7 monographs, over 70 research articles, 5 study books. Member of the Council for Education and Methodology Association at St.-Petersburg University of Engineering and Economy.



Никулина Ирина Евгеньевна

Депутат Государственной думы ТО.

Проректор Томского политехнического университета по учебной работе.

Родилась 5 декабря 1958 г. Окончила машиностроительный факультет Томского политехнического института. Заведующая кафедрой менеджмента ТПУ. Доктор экономических наук, профессор.

И.Е. Никулина – автор 114 публикаций, среди которых семь монографий, более 70 научных и научно-методических статей, пять учебных пособий. Член методического совета УМО Санкт-Петербургского государственного инженерно-экономического университета.



Вяткин Николай Александрович

Депутат Государственной думы ТО.

Председатель совета директоров в ОАО "Томская распределительная компания", советник генерального директора ОАО "Территориальная генерирующая компания № 11".

Родился 29 июля 1938 г. В 1967 г. окончил Томский политехнический институт по специальности "инженер-электрик". Член-корреспондент Академии коммунального хозяйства РФ, доктор электротехники Академии электротехнических наук РФ,

профессор кафедры электрических станций Томского политехнического университета.

В томской энергосистеме работает почти 40 лет, пройдя путь от электромонтера до генерального директора "Томскэнерго".

Автор трех книг: "Сибирская энергетическая школа", "Старейшие энергетики Сибири", "Власть энергетики". Автор 12 статей, опубликованных в центральных журналах по энергетическим проблемам, двух статей в зарубежных изданиях, посвященных научно-техническому прогрессу в энергетике. Награжден орденами "Знак Почета", Трудового Красного Знамени, орденом Почета, орденом "Слава России", знаком отличия "За заслуги перед Томской областью". Лауреат Национальной премии Петра Великого, премии "Национальный Олимп". Заслуженный энергетик России.

Вице-президент Совета попечителей ТПУ.



Кляйн Иван Григорьевич

Депутат Государственной думы ТО.

Генеральный директор ОАО "Томское пиво".

Родился 8 июня 1959 г. В 1984 году окончил факультет автоматики и вычислительной техники Томского политехнического института, в 2000 г. – Томский государственный университет по специальности "государственное и муниципальное управление". Кандидат экономических наук. Член-корреспондент Академии проблем качества. Почетный академик Международной академии качества и маркетинга и Международной академии управления.

Награжден Почетной грамотой Министерства сельского хозяйства и продовольствия РФ; почетным знаком "За достижения в области качества"; орденом "За заслуги в развитии пивоваренной отрасли"; золотой медалью Российского фонда мира "За миротворческую и благотворительную деятельность"; медалью "За заслуги в укреплении конкурентоспособности России"; орденом Петра Великого II степени "За выдающийся вклад и достижения, способствующие процветанию России"; орденом "Лидер Российской экономики – 2005".

Член Совета попечителей ТПУ.



Середа Николай Иванович

Депутат Государственной думы ТО.

Начальник финансово-экономического департамента – вице-президент ОАО "Востокгазпром".

Родился 17 декабря 1952 г. В 1979 г. окончил Томский политехнический институт; в 1985 г. – Новосибирскую высшую партийную школу; в 1992 г. – Томский инженерно-строительный институт.

Награжден почетными грамотами ЦК ВЛКСМ, администрации Томской области, ОАО "Газпром" Министерства промышленности и энергетики РФ, Государственной думы Томской области. Награжден почетным знаком "Лидер российской экономики".



Рубцов Евгений Леонидович

Депутат Государственной думы ТО.

Генеральный директор ОАО Акционерная компания "Томские мельницы".

Родился 7 июня 1952 г. В 1976 г. окончил физико-технический факультет Томского политехнического института, в 2004 г. – Томский государственный университет по специальности "экономист-менеджер".

Награжден орденом "Знак Почета", орденом Дружбы, медалью "За трудовую доблесть", знаком отличия "За заслуги перед Томской областью", высшей общественной наградой Российской Федерации в сфере производства продовольствия "За изобилие и процветание России".

Nikolay A. Vyatkin

Deputy of Tomsk Oblast State Duma

Advisor to Director General of ОАО Territorial Generating Company № 11.

Born on July 29, 1938. Graduated from TPI (TPU) in 1967 (Electrical Engineer major). Corresponding Member of the RF Academy of Municipal Economy, Doctor of Electrical Engineering of the RF Academy of Electrical Engineering, Professor of TPU Department of Electrical Power Stations.

Has been working in the field of energy supply for almost 40 years, starting as an electrician and ending up with the director general of Tomskenergo.

Author of three books: "Siberian School of Energy", "Outstanding Power Engineers of Siberia", "The Power of Power Engineering". Author of 12 articles published in central journals covering the issues of power engineering and 2 articles published in foreign magazines devoted to scientific and technical progress in power engineering.

Awards: the Badge of Honour, the Red Banner of Labour, the Order of Honour, the Order of Russia's Glory, the Decoration of Honour for Merit for Tomskaya Oblast. Prize winner of the National Award of Peter the Great and National Olympia Award. Meritorious Power Engineer of Russia.

Ivan G. Klein

Deputy of Tomsk Oblast State Duma

Director General of ОАО Tomsk Beer.

Born on June 8, 1959. Graduated from TPI (TPU) Department of Computer Science and Engineering Department in 1984, Tomsk State University (state and municipal management major) in 2000. Candidate of Science (Economy). Corresponding Member of the Academy of Quality Problems. Honoured Academician of the International Academy of Quality and Marketing and International Academy of Management.

Awarded with the Honour Certificate of the RF Ministry of Agriculture and Production; Award for Merits in the Development of Beer-Producing Industry, For the Merits of Quality Assurance, Golden Medal of the Russian Peace Fund "For Peace and Beneficent Activity, Medal For Merits in Reinforcing Russia's Competitiveness, Order of Peter the Great, Class 2 For distinguished contribution and achievements Ensuring Russia's Prosperity, the Order "The Leader of Russian Economy-2005.

Nikolay I. Sereda

Deputy of Tomsk Oblast State Duma

Head of the Department of Finance and Economy, Vice-President of ОАО Vostokgazprom.

Born on December 17, 1952. Graduated from TPU in 1979. Graduated from Novosibirsk Higher Political School in 1985 and Tomsk Institute of Engineering and Construction in 1992.

Awarded with the diplomas of honour by the Central Committee of All-Union

Evgeny L. Rubtsov

Deputy of Tomsk Oblast State Duma

Director General of ОАО Joint-Stock Company Tomskie Melnitsy.

Born on June 7, 1952. Graduated from TPU department of Physical Engineering in 1976 and Tomsk State University (major: economist-manager) in 2004.

Awarded the Order of Badge of Honour, the Order of Friendship, the Medal of Honor for Labour Valour, the Decoration of Honor for Merit for Tomskaya Oblast, the Highest Social Award of the RF in the field of food industry for Prosperity of Russia.